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P r o t o k ó ł  Nr VII/2015 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 28 maja 2015r.  w godz. od 900 do 1130 

 w Domu Kultury w Kotlinie         
 
                       VII sesję Rady Gminy Kotlin zwołano na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 
marca 1990r. o samorządzie gminnym  ( Dz. U. z 2013r. poz. 594 ze zm.). 
Porządek obrad VII sesji Rady Gminy Kotlin wraz z zaproszeniem i materiałami sesyjnymi 
przesłano radnym i sołtysom  w dniu 15 maja 2015r. 
 
I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
                     Otwarcia  sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Kosiński. 
Przewodniczący Rady powitał obecnych  na sesji: radnych,  Wójt Gminy Mirosława Paterczyka, 
Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, Skarbnika Gminy Irenę Antczak, sołtysów oraz redaktora 
Gazety Jarocińskiej. 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności  stwierdził obecność 15 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi kworum  zdolne do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu. 
                     Przewodniczący Rady i  Wójt Gminy  złożyli obecnym życzenia z okazji Dnia 
Samorządowca przypadającego 27 maja. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
                     Do porządku obrad nie zgłoszono wniosków  o jego zmianę. 
Porządek obrad przedstawiony przez Przewodniczącego Rady: 
1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad.     
3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od VI sesji 

Rady. 
6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od VI sesji Rady oraz z wykonania 

uchwał Rady. 
7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy oraz sprawozdania  finansowego  

za 2014 rok. 
8. Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu            

z wykonania budżetu Gminy za 2014 rok. 
9. Zapoznanie się ze stanowiskiem  Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2014 

rok. 
10. Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku  Komisji 

Rewizyjnej. 
11. Zapoznanie się z opiniami stałych komisji Rady Gminy w odniesieniu do wykonania budżetu 

Gminy za 2014 rok. 
12. Zapoznanie się z informacją  o stanie mienia komunalnego Gminy. 
13. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy, sprawozdaniem  finansowym 

oraz informacją o stanie mienia komunalnego Gminy. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania  budżetu Gminy za rok 2014. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania 

budżetu Gminy za 2014 rok. 
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16. Przedstawienie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz 
rozkładania na raty należności  pieniężnych  za 2014 rok do których nie stosuje się ustawy – 
Ordynacja podatkowa. 

  17. Podjęcie uchwał  : 
     1) w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki,    

       2) zmieniająca uchwałę w sprawie  budżetu Gminy na 2015 rok, 
       3) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na 2015 rok. 

     18. Wolne głosy i wnioski. 
19. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

     20. Zamknięcie obrad. 
 

ad. 3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy. 
                    Protokół  z VI sesji Rady Gminy Kotlin wyłożony został  do wglądu podczas 
posiedzeń stałych komisji Rady w dniach 26 i 27 maja br. i przed dzisiejszą sesją  Rady. 
Do protokołu nie wniesiono uwag. 
Protokół przyjęto jednogłośnie 15 głosami za. 
 
ad.4. Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Tomasz Graczyk wnosił o: 
- zwrócenie się do PKP o naprawę płotu przy ul. Kochanowskiego, 
- zorganizowanie spotkania z przedstawicielami PKP odnośnie przejazdu kolejowego na ul. 15  
  Sierpnia. 
 
ad.5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie od VI 
sesji Rady. 
                    Przewodniczący Rady poinformował, że: 
- w dniu 6 maja przekazał Wójtowi uchwały podjęte na VI sesji Rady Gminy  oraz interpelacje  
   i wnioski zgłoszone przez radnych i sołtysów  podczas sesji, 
- w dniu 7 maja przekazał Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Poznaniu Zespół w Kaliszu 
  wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2014 
   rok, 
- w dniu 15 maja przekazał do Urzędu Skarbowego w Jarocinie oświadczenia majątkowe 
   radnych za 2014 rok, a kopie tych oświadczeń  przekazał Wójtowi Gminy w celu ich 
   opublikowania w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy, 
-  uczestniczył w Walnym Zebraniu Sprawozdawczo Wyborczym Gminnego Klubu Piłkarskiego 
   Błękitni - Sparta Kotlin, 
- 15 maja obecny był na mistrzostwach Kotlina w lekkiej atletyce z okazji otwarcia nowego 
   stadionu  Szkoły Podstawowej w Kotlinie, 
-  18 maja uczestniczył w konferencji zorganizowanej w Kaliszu  przez Marszałka Województwa  
   pn. „ WRPO 2014 – 2020 nowe możliwości dla Wielkopolski”,  
- 19 maja obecny był na spotkaniu radnych i sołtysów ze Starostą Jarocińskim  zorganizowanym  
   przez Wójta Gminy w Domu Kultury w Kotlinie. 
Do informacji Przewodniczącego nie wniesiono uwag. 
 
ad.6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od VI sesji Rady oraz                  
z wykonania uchwał Rady. 
                        Wójt Gminy poinformował, że uchwały podjęte na VI sesji Rady  przekazano do 
Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu Wydział Kontroli, Prawny i Nadzoru oraz 
wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy i umieszczono na stronach Biuletynu 
Informacji Publicznej Gminy. 
Uchwały objęte nadzorem Regionalnej Izby Obrachunkowej przekazano do RIO Zespół             
w Kaliszu. 
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Uchwały zawierające przepisy powszechnie obowiązujące przekazano do Redakcji Dziennika 
Urzędowego Województwa Wielkopolskiego i uchwały te zostały opublikowane pod pozycjami: 
2974 i 3333 do 3336. 
W okresie od VI sesji Wójt wydał 4 zarządzenia w sprawie: zatwierdzenia rocznego 
sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin i Domu Kultury za rok 2014 
oraz w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2015 rok, a powodem zmian było zwiększenie planu 
dotacji celowej z przeznaczeniem na wypłatę diet dla członków komisji wyborczych powołanych 
do przeprowadzenia głosowań w wyborach Prezydenta RP oraz potrzebą częściowego 
rozdysponowania rezerwy  celowej z przeznaczeniem na rozbudowę i przebudowę strażnicy 
OSP w Wysogotówku. 
W okresie międzysesyjnym Wójt: 
- w dniu 8 maja  podpisał umowę z Samorządem Województwa Wielkopolskiego o przyznanie  
  pomocy w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi”  na rozbudowę i przebudowę istniejącego  
  Domu Strażaka w Kotlinie celem urządzenia Domu Kultury z Biblioteką w kwocie 500.000,00  
  zł, 
- w dniu 19 maja ogłoszono postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na zakup  
  ciężkiego samochodu ratowniczo gaśniczego dla OSP w Racendowie  na wartość 1.120.530,00 
  zł współfinansowanego ze środków UE, 
- w dniu 20 maja w związku z zakończoną weryfikacją wniosku o płatność ostateczną  inwestycji 
   – budowy sieci kanalizacji sanitarnej w Woli Książęcej Urząd Marszałkowski Województwa  
  Wielkopolskiego przekazał zlecenie płatności na kwotę 1.306.118,76 zł. 
Poza tym Wójt: 
- w dniu 5 maja obecny był na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy, 
- w dniu 12 maja uczestniczył w spotkaniu wójtów i burmistrzów zorganizowanym w Żerkowie, 
- w dniu 14 maja uczestniczył w akademii zorganizowanej z okazji powiatowych obchodów  
  Dnia Strażaka w Jarocinie, 
- 15 maja obecny był na otwarciu olimpiady w lekkiej atletyce szkół podstawowych i gimnazjów  
   połączonej z otwarciem boiska wielofunkcyjnego Szkoły Podstawowej w Kotlinie, 
- 19 maja obecny był na spotkaniu radnych i sołtysów ze Starostą Jarocińskim jakie odbyło się  
  w Domu Kultury w Kotlinie, 
- 20 maja uczestniczył w spotkaniu z reprezentantami stowarzyszenia z Sandomierza,  
  odpowiednika Lidera Zielonej Wielkopolski zorganizowanym w Domu Kultury w Kotlinie.  
Do sprawozdania Wójta nie wniesiono uwag. 
 
ad.7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy oraz sprawozdania  
finansowego  za 2014 rok. 
                   Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie 
z wykonania budżetu Gminy za 2014 rok szczegółowo i wnikliwie  omówiono na posiedzeniach 
stałych komisji Rady w dniach 26 i 27 maja br. 
                    Skarbnik Gminy omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2014 rok. 
Skarbnik poinformowała, że budżet Gminy na rok 2014 został uchwalony uchwałą Nr 
XL/218/2013 z dnia 30 grudnia 2013r. 
Po stronie dochodowej plan wynosił  21.555.752,00 zł, a wydatkowej 24.464.367,00 zł. 
Deficyt w kwocie 2.908.615,00 zł planowano pokryć kredytem i pożyczką z WFOŚiGW            
w Poznaniu. 
W ciągu roku następowały zmiany  budżetu. 
Budżet po zmianach to: 
- dochody: 
                   - plan  23.336.344,46 zł, 
                   - wykonanie 22.675.990,22 zł 
                   tj. 97,17%, 
- wydatki:  - plan 26.356.567,78 zł, 
                  - wykonanie 25.585.688,55 zł  
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                  tj. 97,08%. 
Z dochodów  w kwocie 22.675.990,22 zł  to: 
- dochody własne  8.682.440,91 zł, 
- dotacja celowa na zadania zlecone 3.684.771,77 zł, 
- dotacja na zadania własne 1.366.342,33 zł, 
- subwencja z budżetu państwa 8.439.315,00 zł, 
- dotacja celowa na zadania majątkowe  18.224,52 zł, 
- dotacja celowa na realizację zadań oświatowych 25.801,03 zł, 
- środki z budżetu UE   238.348,11 zł, 
- środki z Urzędu Marszałkowskiego 129.000,00 zł, 
- środki z PZU 2.695,00 zł, 
- dotacja celowa z Powiatu Jarocińskiego  18.477,47 zł, 
- dotacja celowa z budżetu państwa 12.800,00 zł, 
- środki finansowe „ Na własne konto” 2.500,00 zł, 
- odsetki 55.274,08 zł. 
Z ogólnej kwoty wydatków 25.585.688,55 zł przypada na: 
- wydatki bieżące 20.891.324,13 zł, 
- wydatki majątkowe 4.694.364,42 zł. 
Wydatki inwestycyjne zrealizowano w 93,15% w stosunku do planowanych. 
Najważniejsze zadania inwestycyjne to: 
- budowa sieci kanalizacji sanitarnej w Woli Książęcej, 
- przebudowa boisk rekreacyjnych w Szkole Podstawowej w Kotlinie,  
- budowa studni głębinowej w Woli Książęcej, 
- remont stacji uzdatniania wody w Magnuszewicach, 
- modernizacja i przebudowa dróg gminnych: w Kotlinie – ul. Cicha, w Wilczy i w Orpiszewku, 
- budowa chodnika w Woli Książęcej, 
- budowa placu zabaw w: Kotlinie, Sławoszewie i Kurcewie, 
- rozbudowa  i przebudowa strażnicy OSP w Wysogotówku. 
              Skarbnik poinformowała o przekazaniu  dotacji celowej na realizację zadań  
majątkowych,  w tym na: 
-  zakup samochodu pożarniczego dla OSP w Magnuszewicach  w kwocie 72.500,00 zł, 
- zakup samochodu pożarniczego dla OSP w Kurcewie w kwocie 26.468,00 zł, 
- dofinansowanie mieszkańcom budowy przydomowych oczyszczalni ścieków  w kwocie  
  30.000,00 zł, 
- dofinansowanie mieszkańcom usuwania azbestu w kwocie 12.875,59 zł. 
Poza tym udzielono dotacji: 
- dla instytucji kultury  - Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin 215.000,00 zł, 
- dla Domu Kultury w Kotlinie 49.985,16 zł, 
- dla Urzędu Miasta i Gminy Jarocin w kwocie 176.386,60 zł  na dofinansowanie transportu  
  publicznego, 
- dla Klubu Sportowego Błękitni Sparta Kotlin w kwocie 35.000,00 zł, 
- dla Urzędu Miasta i Gminy Jarocin w kwocie 11.358,12 zł na utrzymanie dzieci z terenu  
  Gminy Kotlin w oddziałach przedszkolnych, 
- dla Urzędu Miasta i Gminy w Pleszewie w kwocie 3.686,38 zł z przeznaczeniem na  
  utrzymanie dzieci  z terenu Gminy Kotlin w oddziałach przedszkolnych,  
- dla Urzędu Gminy w Jaraczewie w kwocie 289,55 zł na utrzymanie dzieci z terenu Gminy  
  Kotlin  w oddziałach przedszkolnych. 
                   Przychody Gminy Kotlin to zaciągnie kredyty i pożyczki w łącznej kwocie 
3.362.275,76 zł,  z tego: 
- pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu 
  w kwocie 734.744,11 zł na budowę kanalizacji sanitarnej w Woli Książęcej, 
- pożyczka z Banku Gospodarstwa Krajowego Oddział w Poznaniu na budowę sieci kanalizacji  
  sanitarnej w Woli Książęcej w kwocie 890.124,56 zł i na przebudowę boisk rekreacyjnych 
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  przy Szkole Podstawowej w Kotlinie  w kwocie 237.407,09 zł, 
- kredyt bankowy z Banku Spółdzielczego w Jarocinie  w kwocie 1.500.000,00 zł  na zadania 
  majątkowe Gminy. 
                    Wolne środki z lat ubiegłych  w kwocie 727.047,56 zł przeznaczono na pokrycie 
deficytu budżetu w kwocie 236.730,72 zł  i na realizację zadań majątkowych w kwocie 
490.316,84 zł. 
                     W ciągu roku  budżetowego Gmina spłaciła zadłużenie w wysokości 1.069.100,00 
zł, w tym: 
- pożyczkę z WFOŚiGW w Poznaniu w kwocie 409.500,00 zł pobraną na rozbudowę  
  oczyszczalni ścieków  w Wyszkach, budowę kotłowni gazowej w Szkole Podstawowej  
  w Kotlinie, budowę sieci kanalizacji sanitarnej w Magnuszewicach, Wilczy i Woli Książęcej, 
- kredyt bankowy w kwocie 659.600,00 zł zaciągnięty: 
  - w Banku Spółdzielczym w Jarocinie  w kwocie 382.000,00 zł  na budowę dróg gminnych,  
    spłatę deficytu oraz  realizację zadań majątkowych  Gminy, 
  - w ING Banku Śląskim  w kwocie 277.600,00 zł na realizację zadań majątkowych.  
Na dzień 31 grudnia 2014r. dług Gminy wyniósł 6.462.982,63 zł, w tym: 
- pożyczka z WFOŚiGW w Poznaniu  - 1.382.750,98 zł, 
- pożyczka z Banku Gospodarstwa Krajowego w Poznaniu -  1.127.531,65 zł, 
- kredyt bankowy z ING Bank Śląski – 555.200,00 zł, 
- kredyt bankowy z Baku Spółdzielczego w Jarocinie – 3.397.500,00 zł. 
Wysokość zadłużenia w stosunku do wykonanych dochodów stanowi 28,50% . Dopuszczalny 
próg zadłużenia Gminy do 60%. 
                    Fundusz sołecki  na plan 208.099,00 zł wykonano na kwotę 171.319,51 zł tj. 
82,33%. 
W ramach środków na fundusz sołecki  z wydatków zrealizowanych przypada na:  
- wydatki majątkowe 79.965,42 zł, 
- wydatki bieżące 91.354,09 zł. 
                     Na koniec 2014 roku Gmina posiadała należności wymagalne w wysokości 
1.090.196,77 zł, z tego: 
- z tytułu towarów i usług 220.202,64 zł, 
- pozostałe 869.994,13 zł. 
                     Gmina z udziałem środków unijnych realizowała następujące zadania: 
- budowę sieci kanalizacji sanitarnej w Woli Książęcej, 
-  przebudowę boisk rekreacyjnych przy Szkole Podstawowej w Kotlinie, 
- rozbudowę i przebudowę istniejącej strażnicy OSP z przeznaczeniem na świetlicę wiejską  
  w Wysogotówku, 
- zakup sprzętu muzycznego na wyposażenie Domu Kultury w Kotlinie, 
- budowę placu zabaw w Kurcewie, 
- remont wraz z modernizacją świetlicy wiejskiej w Sławoszewie i w Wilczy. 
                    Wolne środki finansowe na dzień 31 grudnia 2014r. to 110.574,99 zł. 
Sprawozdania z wykonania budżetu  i  finansowe Gminy stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad.8. Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 
sprawozdaniu  z wykonania budżetu Gminy za 2014 rok. 
                  Skarbnik Gminy odczytała  uchwałę Nr  SO 0954/23/3/Ka/2015 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 10 kwietnia 2015r.  w sprawie wyrażenia 
opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2014 rok. 
Skład Orzekający RIO wyraził opinię pozytywną o przedłożonym przez Wójta Gminy 
sprawozdaniu  z wykonania budżetu za 2014 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy                      
z zastrzeżeniami. 
Zastrzeżenia to: 
- uwaga, iż przedstawiony w sprawozdaniu  z wykonania budżetu opis do programów  
  wieloletnich nie obrazuje stopnia ich zaawansowania, 
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- uwaga, iż wskazane  byłoby  wyodrębnienie  w sprawozdaniu informacji o stopniu  
  zaawansowania realizacji programów wieloletnich, 
- zaciągnięcie zobowiązania przez  kierowników jednostek oświatowych, nie mając  do tego 
   upoważnienia. 
Uchwała RIO stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.9. Zapoznanie się ze stanowiskiem  Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 
2014 rok. 
                    Uchwałę Nr 1/2015 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kotlin z dnia 5 maja 2015r.     
w sprawie absolutorium odczytał Przewodniczący Komisji Zdzisław Staszak. 
Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy Kotlin za 2014 rok, 
wnioskując o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2014. 
Uchwała Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.10. Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku  
Komisji Rewizyjnej. 
                  Uchwałę Nr SO-0955/13/3/Ka/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 14 maja 2015r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kotlin o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kotlin za 
2014 rok odczytał Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński. 
Skład Orzekający RIO wyraził opinię, iż wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kotlin         
w sprawie udzielenia Wójtowi  Gminy absolutorium za 2014 rok został uzasadniony. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.11. Zapoznanie się z opiniami stałych komisji Rady Gminy w odniesieniu do wykonania 
budżetu Gminy za 2014 rok. 
                      Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Hieronim 
Adamski poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu  26 maja br. wyraziła opinię 
pozytywną o wykonaniu budżetu Gminy za 2014 rok. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 27 maja br. również wyraziła opinię pozytywną o wykonaniu 
budżetu Gminy za 2014 rok. 
 
ad.12. Zapoznanie się z informacją  o stanie mienia komunalnego Gminy. 
                    Wójt Gminy przypomniał, że z informacją o stanie mienia komunalnego  radni 
zostali szczegółowo zapoznani  na posiedzeniach stałych komisji Rady. 
W trakcie roku nastąpiły zmiany polegające na sprzedaży  gruntów rolnych w Wysogotówku. 
Ubytkowano zestawy komputerowe i przekazano Starostwu Powiatowemu  chodnik  w Woli 
Książęcej przy drodze powiatowej. 
Stan mienia komunalnego na koniec 2014 roku wynosi 45.667.723,01 zł. 
Informacja o stanie mienia komunalnego stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.13. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy, sprawozdaniem  
finansowym oraz informacją o stanie mienia komunalnego Gminy. 
                Dyskusję nad  sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy, sprawozdaniem 
finansowym  oraz  informacją o stanie mienia komunalnego Gminy rozpoczął Przewodniczący 
Rady. 
Przewodniczący wymienił jedną z najważniejszych inwestycji Gminy wykonanych w roku 2014 
jaką była budowa Domu Kultury. Inwestycja ta jak wynikało ze sprawozdania dyrektora Domu 
Kultury i obserwacji własnych  była jak najbardziej uzasadniona – mówił Przewodniczący. 
Obiekt ten był oczekiwany przez  kilkanaście lat. 
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Przewodniczący Rady wymienił także takie inwestycje jak: budowę kanalizacji w Woli 
Książęcej, budowę studni głębinowej, remont stacji uzdatniania wody, połączenie sieci 
wodociągowej Magnuszewice – Wyszki,  budowę chodników, budowę placu zabaw, budowę        
i modernizację boisk rekreacyjnych przy Szkole Podstawowej w Kotlinie mówiąc, że jest to  
najładniejszy obiekt w powiecie z tyloma boiskami w jednym miejscu. 
Przewodniczący Rady wskazał także na duże nakłady na wyposażenie jednostek OSP. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  Lucjan Antczak  poinformował o 
bardzo szczegółowym omówieniu sprawozdania z wykonania budżetu na posiedzeniu Komisji. 
Następnie głos zabrał Wójt  mówiąc, że sprawozdanie odzwierciedla to, co zrobiono w ciągu 
roku. 
Zadłużenie Gminy 28,50% jest zadłużeniem bezpiecznym.  
Wójt dalej mówił, że  rok 2014 był rokiem intensywnej pracy.  Zakończono długo oczekiwaną 
budowę sieci kanalizacji sanitarnej  w Woli Książęcej. 
Wójt następnie poinformował o pozyskiwaniu środków z zewnątrz, w tym z Lidera Zielonej 
Wielkopolski. 
Wójt mówił także o konieczności zaciągania pożyczek, aby można realizować planowane 
inwestycje, bowiem ze środków  budżetu można  utrzymywać  i poprawiać infrastrukturę, którą 
Gmina posiada.  Nie da się natomiast prowadzić inwestycji. 
Przewodniczący Komisji Lucjan Antczak  wskazał na zapis w sprawozdaniu opisowym 
dotyczącym WPF w którym jest, że Gmina od 2016 roku  nie zamierza zaciągać pożyczek ani 
kredytów tylko spłacać. Przewodniczący Komisji pytał – czy Gmina będzie posiadać takie 
dochody, że nie będzie potrzeby zaciągania  pożyczek ? 
Wójt odpowiedział, że jest to plan finansowy. Realizacja planowanych zadań uzależniona jest od 
wpływów     i wydatków, w tym od  pozyskania środków z zewnątrz. 
Planowane zadania obejmują lata do 2022 roku. 
Natomiast na dzień dzisiejszy Gmina nie planuje zaciągać pożyczek, czy kredytów w roku 2016, 
bowiem nie posiada takiej wiedzy czy będzie to konieczne. 
 
ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania  budżetu Gminy za rok 2014. 
              Uchwała Nr VII/38/2015 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2014r. podjęta została jednogłośnie 15 głosami 
za. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 
wykonania budżetu Gminy za 2014 rok. 
               Uchwała nr VII/39/2015 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 
wykonania budżetu Gminy za 2014 rok podjęta została jednogłośnie 15 głosami za. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
               Wójt podziękował obecnym i poprzednim radnym za pracę w Radzie zwieńczeniem 
czego jest wykonanie zaplanowanych zadań. 
Wójt dziękował również pracownikom Urzędu Gminy i to zarówno biurowym jak i  fizycznym, 
kierując słowa uznania dla Skarbnika Gminy, której wręczył  kwiaty. 
Kwiaty wręczyli Wójtowi radni, sołtysi i Skarbnik Gminy. 
 
ad.16.Przedstawienie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz 
rozkładania na raty należności  pieniężnych  za 2014 rok do których nie stosuje się ustawy 
– Ordynacja podatkowa. 
                       Informację z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz rozkładania na 
raty należności pieniężnych za 2014 rok do których nie stosuje się ustawy – Ordynacja 
podatkowa przedstawił Wójt Gminy. 

 



8 
 

Dyskusji nie było. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 

  ad.17. Podjęcie uchwał. 
                Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Hieronim Adamski 
poinformował, że Komisja  na posiedzeniu w dniu 26 maja br.  pozytywnie zaopiniowała  projekty 
uchwał, w tym uchwałę o zaciągnięciu  pożyczki.  
Przewodniczący Komisji  mówił, że zabezpieczenie mieszkańców w wodę jest bardzo ważne. 
Chodnika, czy ścieżki można nie mieć rok, czy dwa lata , natomiast gdy nie ma wody dzień czy 
dwa jest to przykre i dobrze, że  wychodzi się z inicjatywą budowy hydroforni. 
                Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak  poinformował, że na 
posiedzeniu  Komisji w dniu 27 maja br. po dyskusji również pozytywnie zaopiniowano projekty 
uchwał, w tym uchwałę o zaciągnięciu pożyczki. 

                  Podjęcie uchwał w sprawie: 
     1) Uchwała Nr VII/40/2015 w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki podjęta  
          została jednogłośnie 15 głosami za. 
          Długoterminową pożyczkę  z Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej w kwocie  
          820.000,00 zł postanowiono zaciągnąć na sfinansowanie budowy stacji uzdatniania wody  
          w Woli Książęcej. 
     2) Uchwała Nr VII/41/2015  zmieniająca uchwałę w sprawie  budżetu Gminy na 2015 rok  
            podjęta została jednogłośnie 15 głosami za, 
     3) Uchwała Nr VII/42/2015 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy  
          Finansowej Gminy na 2015 rok podjęta został jednogłośnie 15 głosami za. 
     Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
          
     ad.18. Wolne głosy i wnioski. 

                        Przewodniczący Rady odczytał podziękowania dla Rady Gminy za wspieranie  
sportu szkolnego i modernizację obiektów sportowych przy szkołach Gminy Kotlin złożone 
przez dyrektora Szkoły Podstawowej w Kotlinie Edytę Orpel, dyrektora Gimnazjum w Kotlinie 
Jolantę Karwat  i kierownika zawodów – mistrzostw Kotlina w lekkiej atletyce Włodzimierza 
Szymkowiaka. 
                         Wójt Gminy wręczył gratulacje w związku z wyborem na funkcję sołtysa: 
Jarosławowi Tomaszewskiemu sołtysowi sołectwa Kotlin i Mieczysławowi Frąszczakowi 
sołtysowi sołectwa Orpiszewek, nieobecnym na naradzie Wójta  z sołtysami, zorganizowanej        
w dniu 19 maja 2015r. 
                   Wnioski zgłosili: 
Radna Beata Skowrońska  wnioskowała o: 
- namalowanie pasów skrajnych na drodze Kotlin – Sucha i wyrównanie poboczy przy tej  
  drodze, wnosząc o  potraktowanie tego zadania jako II zadania priorytetowego, po drodze  
  Twardów – Kurcew, 
- ustawienie słupa ogłoszeniowego w Sławoszewie, 
- wycięcie tui i świerku w Sławoszewie przy wyjeździe z Dolinki na drogę główną, gdzie jest  
  mała widoczność. 
Radna Marta Hudak  wnioskowała o przekształcenie łąki  w Racendowie użytkowanej jako 
boisko w boisko sportowe. 
Wójt odpowiedział, że  grunty zajęte pod boisko, to grunty III kl. i należałoby je 
przeklasyfikować. 
Radny Krzysztof Szyszka  wnioskował o wprawienie nowych drzwi  do Urzędu Gminy lub 
zamontowanie odbojnika w miejsce obecnego ogranicznika w postaci deski.  
Wójt poinformował, że nowe drzwi zewnętrzne do Urzędu Gminy są zamówione. 
Jest także opracowana dokumentacja na rozbudowę Urzędu. 
Radny Grzegorz Warmuz pytał – na czym polegać będzie rozbudowa Urzędu? 
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Wójt odpowiedział, że  na dobudowie skrzyd ła i likwidacji barier  architektonicznych. 
Radny Hieronim Adamski wnioskował o: 
-  zamontowanie małej gabloty przy wejściu do Urzędu Gminy, aby informacje o wynikach 
   wyborów były w gablocie, a nie wisiały na sznurku przy klamce, 
-  przeniesienie lokalu wyborczego z Urzędu Gminy do Domu Kultury, gdzie jest podjazd dla 
   niepełnosprawnych, bowiem obecnie osoby niepełnosprawne muszą jeździć do lokalu w Woli 
   Książęcej lub szukać pełnomocnika. 
Sekretarz Gminy wyjaśnił, że jest to informacja z wyboru prezydenta RP i są to protokoły 
dwustronne, których nie da się umieścić w gablocie, aby była możliwość ich odczytania. 
Natomiast odnośnie głosowania przez osoby niepełnosprawne i osoby powyżej 75 roku życia 
Sekretarz Gminy wyjaśnił, że osoby te mogą głosować  poprzez pełnomocnika. 
Podjazd dla niepełnosprawnych będzie w lokalu  wyborczym w Szkole Podstawowej w Kotlinie 
oraz w Szkole Podstawowej  w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie gdzie jest pojazd. 
W następnych wyborach do parlamentu będą już 3 lokale przystosowane do osób 
niepełnosprawnych. 
Natomiast na pół roku przed wyborami należałoby podjąć uchwałę o zmianie  siedziby 
obwodowej komisji wyborczej. 
Radna Dominika Kwiecińska wnioskowała o wykaszanie poboczy dróg powiatowych, 
informując, że pobocza przy drogach gminnych są wykoszone. 
Sołtys Jarosław Tomaszewski wnioskował o: 
- ustawienie ławek i koszy  na śmieci przy siłowni zewnętrznej przy ul. Powstańców Wlkp.  
  w Kotlinie, 
- wywieszenie regulaminu siłowni. 
Sołtys Jarosław Tomaszewski w imieniu mieszkańców ul. Norwida pytał – czy istnieje 
możliwość zmiany okręgów wyborczych tak, aby mieszkańcy ul. Norwida głosowali w lokalu 
wyborczym  znajdującym się w Szkole Podstawowej w Kotlinie, a nie w Urzędzie Gminy ? 
Wójt Gminy odpowiedział, że podział na okręgi wyborcze uchwaliła poprzednia Rada i nie było 
słowa sprzeciwu, co do podziału gminy na  stałe okręgi wyborcze.  
Sekretarz Gminy wyjaśnił, że nowego podziału na okręgi wyborcze dokonano po wprowadzeniu 
okręgów jednomandatowych, biorąc pod uwagę liczbę  mieszkańców. 
Podziału dokonano w uzgodnieniu z Komisarzem Wyborczym. 
Uchwałę w sprawie podziału gminy na okręgi wyborcze podjęła Rada Gminy. 
Radny Tomasz Graczyk proponował przeznaczyć na biura salę obrad w Urzędzie Gminy, a 
posiedzenia organizować w Domu Kultury. 
Radny Krzysztof Szyszka przypomniał, że sala obrad  jest  salą ślubów. 
Sekretarz Gminy poinformował, że sala sesyjna  potrzebna jest w razie kontroli, a ponadto jest 
salą ślubów  i siedzibą obwodowej komisji wyborczej. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak wnioskował o: 
- budowę ścieżki rowerowej z Wyszek do Kotlina, 
- ustawienie w Wyszkach koszy na śmieci. 
Radny Zbigniew Orpel  wnioskował o wymalowanie wiat autobusowych w Magnuszewicach. 
 
ad.19. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 
                    Wójt poinformował, że wnioski dotyczące dróg powiatowych przekazano w dniu 11 
maja br.  Starostwu Powiatowemu w Jarocinie i do dnia dzisiejszego nie otrzymano odpowiedzi 
na wnioski. 
Na pozostałe wnioski Wójt odpowiedział: 
-  słup ogłoszeniowy w Racendowie i w Kurcewie został ustawiony, a w Sławoszewie będzie  
   w najbliższym czasie, 
- droga w Racendowie do posesji pana Wielgosza  może zostać wybudowana po zapewnieniu 
  środków od Marszałka Województwa w ramach środków na budowę dróg transportu 
  rolniczego, 
-  wykonanie tablic z nazwą ulic: Kołłątaja i Chopina  zlecono, 
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-  wnioski o naprawę oświetlenia ulicznego przekazywane są na bieżąco  telefonicznie do spółki  
   Oświetlenie Uliczne i Drogowe w Kaliszu, 
-  wymiana pokrycia dachowego na świetlicy wiejskiej w Twardowie jest zaplanowana  
   w budżecie Gminy na 2015 rok, 
-  co do  partnerstwa i współpracy Gminy z innymi gminami w kraju  i zagranicą  Wójt przyznał,  
   że temat nie jest łatwy. Gmina prowadzi rozmowy z innymi gminami, a ostatnio za  
   pośrednictwem Zielonej Wielkopolski do Gminy przybyli przedstawiciele samorządowców   
   z Sandomierza. 
- skocznia w dal w Sławoszewie jest do zrobienia i można będzie ją wydłużyć gdy pracownicy  
  Urzędu zakończą prowadzone obecnie prace i będzie wolna chwila, aby to zrobić, 
- o ustawienie tablicy przy drodze powiatowej z nazwą miejscowości Magnuszewice wystąpiono 
  do Starostwa, 
- funkcjonowanie systemu gospodarki odpadami: 

  - koszty odbioru odpadów 46.425,96 zł, 
  - suma opłat za odpady wyliczona wg starej metody  naliczania opłaty 42.639,- zł, 
  - suma opłat za odpady wg zebranych deklaracji  po zmianie od 1.03.2015r. metody i stawki   
    45.241,- zł, 
  - do 15 marca 2015r. złożono 1373 deklaracje, 
  - wezwano 167 właścicieli nieruchomości do złożenia  deklaracji, z czego 125 złożyło, 
  - 42 wezwano ponownie do złożenia deklaracji, 
  - na dzień 18 maja 2015r.  przekazano do Urzędu Skarbowego 50 teczek akt dłużników,  
    w tym 80 tytułów wykonawczych, 
  - tytułów wykonawczych wystawiono w roku: 2014 – 61, 2015 – 73, a na dzień 18 maja  
    2015r. pozostało 80, 
  - wystawione upomnienia w roku: 2013 – 444,  2014 - 1020,  2015 – 237. 

Odpady powinny być na składowisku odpadów, a dalej są w rowach i w lesie – mówił Wójt. Nie 
wszyscy mieszkańcy wiedzą, że można wystawiać każdą ilość odpadów, a nie jeden kosz           
w miesiącu. 
Wójt informował, że są także posesje w których odpady nie są segregowane i wtedy stawka 
opłaty jest wyższa. 
Sołtys Jarosław Tomaszewski wskazał, że koszty  nie bilansują się. 
Radny Grzegorz Warmuz  mówił, że gdy  złożone zostaną brakujące deklaracje, to koszty będą 
się bilansować. 
Skarbnik wyjaśniła, że oprócz kosztów odbioru śmieci są jeszcze koszty upomnień, koszty 
pracownika, koszty budowy PSZOK. 
Wójt przypomniał, że umowa  na odbiór odpadów obowiązuje do 31 grudnia 2015r.  
Przetarg na odbiór odpadów będzie może już na końcu czerwca  i to na okres 3 może 4 lat            
i może to wpłynie na  koszty, bowiem firma  odbierająca będzie miała  pewną stabilizację. Czy 
tak będzie to okaże się – mówił Wójt. 
Radny Hieronim Adamski  uważał, że byłoby dobrze, bo mieszkańcy będą wiedzieć wcześniej      
w jakiej wysokości  ponosić będą opłatę. 
Radny Grzegorz Warmuz  proponował ogłoszenie przetargu bez dzierżawy kosza na odpady, co  
powinno wpłynąć na obniżenie stawki opłaty. 
Wójt przyznał, że ma obecnie wątpliwości, bowiem  może okazać się, że koszty odbioru śmieci 
będą  zbliżone do obecnych, a zakupem kosza obciążeni zostaliby mieszkańcy.  
Radny Tomasz Graczyk  pytał – czy można ogłosić przetarg tak, żeby było wiadome jaka jest 
opłata za kosz? 
Wójt i Skarbnik odpowiedzieli, że tak nie można, bowiem przetarg ogłasza się na odbieranie        
i zagospodarowanie odpadów z nieruchomości. 
Radny Graczyk uważał, że kosz  w przetargu opłaci się  rodzinom dwuosobowym, natomiast  
rodziny wieloosobowe płacą za kosz więcej, bo koszty kosza wliczane są w opłatę od każdej 
osoby. 
Radny Hieronim Adamski  przyznał, że teoretycznie  radny Graczyk ma rację. 
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Sołtys Jarosław Tomaszewski  także uważał, że za kosz płacą rodziny wielodzietne, proponując, 
aby  wyłączyć koszty kosza z opłaty. 
Skarbnik wyjaśniła, że rodziny wieloosobowe  zobowiązane byłyby do zakupu kosza większego, 
którego cena jest wyższa. 
Radny Hieronim Adamski uważał, że sprawę należy załatwić globalnie, albo wszyscy będą 
posiadać swoje kosze, albo będzie tak jak jest obecnie. 
Przewodniczący Rady  prosił, aby z uwagi na to, że tematem zainteresowana jest jedna osoba, 
przedyskutować to w węższym gronie. 
 

     ad.20. Zamknięcie obrad. 
                   Dziękując za udział Przewodniczący zamknął VII sesję Rady Gminy Kotlin. 
 
Protokółowała: Paterczyk K. 

     
 
 

 


